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§  24 UBN 2023–00125   

Uppföljning av strategin Ett drogfritt Nacka för unga 

Beslut 

Utbildningsnämnden noterar informationen till protokollet. 

Sammanfattning av ärendet 

Utbildningsnämnden har utifrån sitt ansvarsområde som hemkommun följt upp strategin 

Ett drogfritt Nacka för unga. Det har gjorts genom att samtliga rektorer för Nackas 

kommunala och fristående grund- och gymnasieskolor har ombetts besvara 

utbildningsenhetens enkät om arbetet mot ANDT (alkohol, narkotika, dopning och tobak). 

Av de 38 tillfrågade rektorerna svarade 15 på enkäten (sju grundskolerektorer och åtta 

gymnasieskolerektorer). Rektorerna har i samband med utskicket också informerats om 

Nacka kommuns webbsida med samlad information om arbetet mot ANDT. 

Utbildningsenheten har i samband med vårens rektors- och huvudmannamöten informerat 

om strategin och vilket stöd som finns att få i kommunen. 

Skolorna har ett nationellt uppdrag att undervisa eleverna utifrån läro- och kursplanerna på 

området. Skolorna anordnar också föräldraföreläsningar som anordnas av olika aktörer. 

Samarbetet med Mini-Maria och polisen upplevs fungera väl. Men arbetet är en utmaning 

för skolorna i och med att tillgången till droger ökat, användningen går ner i åldrarna och 

det är en mer drogliberal hållning i samhället generellt sett. Det upplevs också som en 

utmaning att både hitta rätt sätt att påverka ungdomarna på och göra det på ett 

evidensbaserat sätt. Goda exempel efterlyses av både grund- och gymnasieskolans rektorer.  

Utbildningsenheten kommer att vidarebefordra rektorernas synpunkter till berörda enheter 

i Nacka kommun. Utbildningsenheten kommer också att undersöka möjligheterna att 

erbjuda skolorna stöd i arbetet med ANDT, till exempel i form av en workshop. 

Handlingar i ärendet 

Utbildningsenhetens tjänsteskrivelse den 2 maj 2023 

Beslutsgång 

Utbildningsnämnden noterade informationen till protokollet. 

Protokollsanteckning 

Hina Khan lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 

”Vi är tacksamma för att vi får en uppföljning om hur arbetet går, men vi ser att de 

åtgärder som tillämpas idag inte är tillräckliga och inte de vi hoppats på. Inledningsvis 

noterar vi att svarsfrekvensen av den utskickade enkäten till kommunens rektorer är 
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avsevärt låg, där endast 15 av 38 besvarade den. Det är i sig problematiskt då det inte ger 

oss en rättvis bild av hur läget ser ut. Att skolor som valt att svara på enkäten ser positivt 

på arbetet med ANDT är bra men det visar inte på att det faktiskt fungerar väl i sin helhet. 

I handlingarna kan vi läsa att användningen av droger ökat, inte minst tillgången till dem. 

Med detta så anser vi att det är nödvändigt att tillsätta tydliga strategier och riktmärken som 

alla skolor förväntas följa. Vi behöver ställa ordentliga krav på våra verksamheter likaväl 

som vi behöver förse dem med resurser. Vi tror dessutom att skolorna i Nacka själva skulle 

se positivt på detta då det även underlättar deras arbete mot ett drogfritt Nacka, inte minst 

då tillgången till droger ökat och användningen går ner i åldrarna.  

Återigen får vi konstatera att skattesänkningar går före våra ungas liv, hälsa och säkerhet.” 

Päivi Dahlin (NL) lät anteckna följande till protokollet.  

”Det här är ett högaktuellt och viktigt ämne, som ska lyftas upp ännu mer. Det blåser 

drogliberala vindar, som vi måste med alla medel motarbeta. Och som det framgår av 

tjänsteskrivelsen, så vill skolorna ha hjälp och stöd i detta arbete. De efterlyser strategier 

som bygger på evidens och det lyser igenom att personalen är angelägna att nå 

ungdomarna. 

Det som Nackalistan anser vara högst beklagligt och anmärkningsvärt är det låga antalet 

svar! Av 38 tillfrågade rektorer var det bara 15 som svarade på enkäten om arbetet mot 

ANDT (alkohol, narkotika, dopning, tobak). Nackalistan vill att utbildningsenheten 

undersöker möjligheter att nå dessa 15 rektorer och få dem att inse sitt ansvar i detta 

förebyggande arbete.” 

 

- - - - - 
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§  25 UBN 2023–00137   

Tillgången till legitimerade och behöriga lärare i 

förskoleklass och skola år 2022 

Beslut 

Utbildningsnämnden noterar informationen till protokollet.  

Sammanfattning av ärendet 

I Nacka kommun ökar andelen legitimerade och behöriga lärare i förskoleklass, grund- och 

gymnasieskola. I samtliga jämförda skolformer är andelen år 2022 högre än i Stockholms 

län och riket. Högst andel legitimerade och behöriga lärare finns i gymnasieskolan (90 

procent), följt av förskoleklass (85 procent) och grundskola (78 procent). För 

gymnasieskolan är det högst andel med rätt utbildning för undervisningen sedan år 2015. 

Vid kommunens största gymnasieskola finns 99 procent legitimerade och behöriga lärare. 

De fristående skolorna i Nacka ligger fortfarande som grupp tydligt under de kommunala 

skolornas behörighetsgrad i grund- och gymnasieskola, men ökar andelen och är nu i nivå 

med andelen legitimerade och behöriga lärare i riket för samtliga skolor.  

Fortsatta utmaningar finns att öka andelen behöriga i vissa undervisningsämnen, men även 

vad avser speciallärare i skolan generellt samt vad gäller lärare med specialpedagogisk 

högskoleexamen i grund- respektive gymnasiesärskolan. 

Handlingar i ärendet 

Utbildningsenhetens tjänsteskrivelse den 28 april 2023 

Beslutsgång 

Utbildningsnämnden noterade informationen till protokollet. 

Protokollsanteckning 

Leila Swartling (MP) lät anteckna följande till protokollet.  

”Det är glädjande att Nacka har en relativt hög grad legitimerade och behöriga lärare. 

Andelen behöriga speciallärare ligger dock endast på 14%, vilket är mindre än hälften av 

rikets 31%. Utbildningsförvaltningen har inte haft i uppdrag att göra någon analys av varför 

så är fallet. Vi menar att det behövs en sådan analys för att veta om det finns lämpliga 

åtgärder för kommunen att vidta, som t.ex. att uppmuntra vidareutbildning av de som 

redan är anställda.” 

Eva Berg Arbro lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
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”Det är positivt att Nacka alltjämt har en hög andel behöriga och legitimerade lärare 

generellt. Dock finns det några uppgifter som inger stor oro och det gäller främst bristen på 

legitimerade speciallärare där Nacka ligger klart under både övriga Stockholmsregionen och 

riket med endast 14% behörig och legitimerad specialpedagogisk personal. Vad kan Nacka 

kommun göra för att öka det antalet personal? Resultatet visar även en brist på legitimerade 

och behöriga slöjdlärare och likaså lärare i geografi, vilket även det skulle behövas åtgärdas. 

Intressant att notera är ett de kommunala skolornas har högre andel behöriga och 

legitimerade lärare än de fristående och framför allt inom gymnasieskolan. Vad kan detta 

bero på? Är det mer attraktivt för lärare att söka sig till de kommunala skolorna på grund 

av lön, arbetsmiljö eller allmänt en högre undervisningskvalité? Hur säkrar Nacka kommun 

alla elevers rätt till en skola med en mycket hög andel behöriga och legitimerade lärare inom 

alla ämnen, stadier och skolformer?” 

Päivi Dahlin (NL) lät anteckna följande till protokollet.  

”Det är positivt att Nacka har många behöriga lärare. Det är också så att Nacka har ett 

bra socioekonomiskt underlag så att Nacka är attraktiv som arbetsplats. Dock är det av 

största vikt att vi får behöriga lärare i modersmål och sv2. Det grundläggande för en lyckad 

skolgång är just språket. Det glöms ofta bort att vägen till tvåspråkighet går via 

modersmålet. Tvåspråkighet är en enorm rikedom och tillgång. 

Det är också angeläget att få flera speciallärare. Där ligger Nacka under riksnivån. 

Det optimala är ju tvålärarsystem, som praktiseras på en del skolor med bra resultat. 

Det framgår också av utbildningsenhetens skrivelse att vårdnadshavare främst vill ha 

information om hur skolorna organiserar stöd till elever, som är i behov av det.” 

Hayat Hassan (V) lät anteckna följande till protokollet.  

”Det är positivt att tillgången till legitimerade och behöriga lärare är hög i Nacka kommun 

än i Stockholms län och riket. Enligt rapport så är andel legitimerade och behöriga lärare 

högst i gymnasieskolan (90 procent), förskoleklass (85 procent) och grundskola (78 

procent) 

 Jämfört med år 2021 har det skett en viss minskning i mellan- och högstadiet, när det 

gäller legitimerade och behöriga lärare.  Jag anser att på lång sikt kan likvärdighet påverkas. 

Eleverna har rätt till en utbildning av hög kvalitet. Elevernas tillgång till legitimerade lärare 

är en förutsättning för att uppnå kunskapskraven. Legitimationskravet är undantag för 

dessa skolor Dibber International School Nacka, Idunskolan, Internationella Engelska 

skolan Nacka och Saltsjöbadens samskola ingår inte heller i redovisningen. Ytterligare har 
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rapporten påvisat att inte är legitimationskrav på modersmålslärare. Modersmålet har 

betydelse för elevernas språkutveckling och resultat i sitt moderspråk. Det är viktigt att 

sträva efter legitimerade och behöriga lärare i grundskola.  Det är en förutsättning för 

elevernas resultat, särskild för dem eleverna som har mest behov av.” 
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§  26 UBN 2023–00128   

Skolvalet 2023  
Placering av måsteväljare i förskoleklass och grundskola 

Beslut 

Utbildningsnämnden noterar informationen till protokollet.     

Sammanfattning av ärendet 

I skolvalet till förskoleklass och grundskola till hösten 2023 fick 90 procent placering på 

den skola de valt i första hand. Det gäller de så kallade måsteväljarna i alla årskurser. 

Utbildningsnämndens mål är att 95 procent ska få sitt förstahandsval, vilket alltså inte 

nåddes. Andelen som fick sitt förstahandsval har minskat från 94 procent jämfört med 

förra året. 

Nästa alla, 99 procent, fick något av sina tre val av skola, en minskning från 100 procent 

förra året.  

De tre skolor som hade allra flest förstahandssökande i förskoleklass 2023 var 

Sigfridsborgsskolan, Järla skola och Myrsjöskolan. 

Handlingar i ärendet 

Utbildningsenhetens tjänsteskrivelse den 29 april 2023 

Beslutsgång 

Utbildningsnämnden noterade informationen till protokollet.  

Protokollsanteckning 

Andreas Andersson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 

”Precis som väntat gick andelen som fick sitt förstahandsval ner från förra året, då den 

elevgrupp som då började förskoleklass var ovanligt liten. Detta nämns konstigt nog varken 

i handlingarna för föregående eller detta års skolval, istället valde man då att klappa sig på 

axeln kring att fler fick sitt förstahandsval och höja målet. Vi hoppas att man när man 

utvärderar behoven av skolplatser i kommunen inte fattade felaktiga beslut kring tillgången 

av skolplatser framöver på grund av detta.  Det är viktigt att alla skolor i Nacka är bra 

skolor, så att val av skola kan göras utifrån vad som passar varje elevs behov bäst, samt för 

att möjliggöra för fler att komma in på den skola som ger var och en bäst förutsättningar. 

För att underlätta för fler familjer att kunna välja den skola de föredrar för sina barn vill vi 

införa syskonförtur även i Nackas kommunala skolor. Det skulle underlätta livspusslet för 

många och innebära att man slipper oro för att barnen ska få placering på olika skolor. 
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Att samla in synpunkter om skolvalets funktion kan vara värdefullt, men tyvärr har varken 

förra årets enkät eller årets föräldrasamtal gett tillräckligt underlag för att komma dras 

slutsatser utifrån. Om detta arbete ska fortsätta måste det intensifieras så att det som 

kommer ut från det kan användas i framtida beslutsfattande.” 

Päivi Dahlin (NL) lät anteckna följande till protokollet.  

”Nackalistan anser att Nacka kommuns ambition att eleverna i möjligaste mån får den 

önskade placeringen är bra. Det ökar ju motivationen att lyckas med sin skolgång. Dock vill 

vi att syskonen ska få gå i samma skola om så önskas. Det är tryggt och praktiskt för elever 

och deras föräldrar.” 
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§  27 UBN 2022–00101   

Redovisning förstärkt språkstöd i grundskolan 2022 

Beslut 

Utbildningsnämnden noterar informationen till protokollet. 

Sammanfattning av ärendet 

Kommunfullmäktige beslutade i ärende KFKS 2022/173 den 2022-05-16 att tillföra 

utbildningsnämnden 7 miljoner kronor för att förstärka språkstödet inom 

likvärdighetsresursen i enlighet med förslaget i programmet gällande “Förstärkt språkstöd i 

skolan”.  

På nämnd den 9 juni 2022 beslutade utbildningsnämnden att nyanländresurs skulle gälla i 

förskoleklass från 2022 och att 6,5 mnkr i extra strukturtillägg skulle fördelas till skolor som 

uppfyllde vissa kriterier. Utbildningsnämnden beslutade också att skolorna som fick ta del 

av det extra strukturtillägget på 6,5 mnkr skulle återkomma till nämnden med en kort 

återrapportering kring vad pengarna användes till.  

Denna tjänsteskrivelse sammanfattar återredovisningen från skolorna.  

Handlingar i ärendet 

Utbildningsenhetens tjänsteskrivelse den 24 april 2023 

Bilaga 1 Redovisning extra strukturtillägg ht-22 

Bilaga 2 VRSF rapport strukturtillägg ht 22 

Beslutsgång 

Utbildningsnämnden noterade informationen till protokollet.  

Protokollsanteckning 

Leila Swartling (MP) lät anteckna följande till protokollet.  

”Det är glädjande att skolorna har fått den här extra möjligheten, och det är tydligt att 

pengarna har kommit till god användning i verksamheterna. Dock bör skolorna redan från 

början få tillräckligt med resurser att använda för att ha ett kontinuerligt arbete med 

elevernas språkutveckling. Behoven tar inte slut för att satsningen tar slut och den här 

typen av extra satsningar tar tid i anspråk från skolorna att söka och redovisa samtidigt som 

finansieringen blir ryckig. Så ett bra initiativ, men det vore bättre om pengarna gick till 

behövande verksamheter utan omvägar.” 

Andreas Andersson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
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”Detta tillskott under hösten 2022 var något vi välkomnade, likväl som att strukturtillägget 

stärktes inför 2023. Vi påpekade redan inför 2022 att skolorna behövde mer resurser men 

fick tyvärr inte gehör för detta. Att Nacka sedan gick med så stort överskott att det 

moderatledda styret ville ge skatteåterbäring till våra invånare tyder på att man borde stärkt 

verksamheterna ännu mer. Istället stiger nu kostnaderna drastiskt för mat, hyror och 

personal samtidigt som intäkterna inte hänger med. Detta påtvingar skolorna nedskärningar 

som kommer gå ut över de eleverna med särskilda behov av stöd, vilka gynnas särskilt av 

ökat strukturtillägg. 

Den modell som användes för fördelning av dessa medel var samma som vi förespråkade, 

och det var också glädjande att vårt yrkande om återrapport, som ligger till grund för detta 

ärende, bifölls. Vi ser nu svart på vitt vad mer resurser innebär för skolans elever och 

personal och efterlyser större satsningar på Nackas barn och unga framöver.” 

Päivi Dahlin (NL) lät anteckna följande till protokollet.  

” Det var ett välkommet stöd med 7 mnkr. Nu vill vi veta, hur utfallet blir. Viktor Rydbergs 

skola i Fisksätra har använt mest per elev. Deras språksatsning verkar intressant och vi 

tänker besöka skolan och se hur det fungerar i praktiken.” 
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§  28 UBN 2023–00127   

Dataskyddsombudets årsrapport 2022 

Beslut 

Utbildningsnämnden noterar dataskyddsombudets årsrapport för 2022.  

Sammanfattning av ärendet 

I dataskyddsombudets uppdrag ligger bland annat att granska efterlevnaden av 

dataskyddsförordningen (GDPR) och rapportera till den personuppgiftsansvariga, i detta 

fall utbildningsnämnden. Dataskyddsombudet rapporterar årligen till nämnden och i detta 

ärende presenteras dataskyddsombudets granskning av utbildningsnämnden får året 2022 

och redovisning av hur väl nämnden följer förordningens krav. 

Utifrån de delar som ingått i årets granskning, följer nämnden dataskyddsförordningens 

krav i stort. I vissa delar krävs dock åtgärder för att helt efterleva kraven.   

Handlingar i ärendet 

Utbildningenhetens tjänsteskrivelse den 25 april 2023 

Bilaga 1 Dataskyddsombudets årsrapport 2022 

Beslutsgång 

Utbildningsnämnden noterade dataskyddsombudets årsrapport för 2022 till protokollet.  
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§  29 UBN 2023–00129   

Politikerinitiativ: utvecklade insatser för särbegåvade 

elever 

Beslut 

Utbildningsnämnden beslutar att genomföra politikerinitiativet i samband med 

seminarieserien om NPF. 

Sammanfattning av ärendet 

Ett politikerinitiativ gällande ”utvecklande insatser för särbegåvade elever” har inkommit 

till utbildningsnämnden.  

Utbildningsenheten kommer med anledning av ett särskilt uppdrag till utbildningsnämnden 

att genomföra en serie seminarier för medarbetare i förskolor och skolor om att möta barn 

och elever med NPF, neuropsykiatrisk funktionsnedsättning under hösten. Med anledning 

av politikerinitiativet kommer ett ytterligare seminarium att ordnas som inriktas på arbetet 

med särskilt begåvade elever.   

Handlingar i ärendet 

Utbildningsenhetens tjänsteskrivelse den 4 maj 2023 

Bilaga: Politikerinitiativ 

Yrkanden 

Eva Berg Arbro (S), Eivor Örenmark (M), Martin Gunneson (KD), Emma Eide (C), Päivi 

Dahlin (NL) och Charlie Hedhav (L) yrkade bifall till förlag till beslut. 

Beslutsgång 

Utbildningsnämnden beslutade i enlighet med enhetens förslag. 

Protokollsanteckning 

Leila Swartling (MP) lät anteckna följande till protokollet.  

”Har någon frågat lärarna vad de har för kompetens och för behov av fortbildning? 

Kunskap om särbegåvade elever är självklart viktigt i skolan och även något som fått för 

lite fokus tidigare. Men jag önskar att den här typen av initiativ ska få komma från lärarna i 

Nacka istället för från politikerna. Nackas lärare är kunniga och de vet bäst själva vilka 

behov av fortbildning som de har.” 
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§  30   

Information från utbildningsenheten   
 

Nämnden får förberedande information gällande mål- och budget processen, mål- och 

resultatindikatorer och principer för dess utforning inför seminarium den 8 juni.   
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§  31   

Delegationsbeslut  

Beslut 

Utbildningsnämnden noterar att den har tagit del av handlingarna till protokollet.  

Handlingar i ärendet 

Ärende (rubrik och dnr) / Beslutsfattare (namn och titel) / Beslutsdatum 

•Antagning till förskoleklass och grundskola bytesomgång april 2023, dnr2023-124, Anna-

Carin Olsson, utbildningsexpert, 2023-04-11 

•Förlängd programpeng för elev i Rytmus gymnasieskola, dnr 2023-37, JillSalander, 

utbildningsexpert, 2023-04-12 

•Samverkansavtal NIU Örnsköldsviks kommun, dnr 2023-121, VeronicaGrimheden 

Myhrström, utbildnings- och arbetsmarknadsdirektör, 2023-04-05 

•Avtal Berga naturbruksgymnasium avseende elever påintroduktionsprogram, dnr 2023-75, 

Jill Salander, utbildningsexpert, 2023-04-03 

•Förlängd programpeng för elev i Värmdö Tekniska gymnasium, dnr 2023-37, Jill Salander, 

utbildningsexpert, 2023-03-30 

•Förlängd programpeng för elev i Östra Reals gymnasium, dnr 2023-37,Jill Salander, 

utbildningsexpert, 2023-03-27 

•Avtal Distra Bygg Gymnasium, avseende elever på introduktionsprogram, dnr 2023-75, Jill 

Salander, utbildningsexpert 

•Yttrande (36 st) till andra kommuner avseende mottagande igymnasieskolan 

(preliminärantagning), 2023-96, Jill Salander,utbildningsexpert 

•Beslut elev (1 st) från annan kommun avseende gymnasieantagning(preliminärantagning), 

2023-95, Jill Salander, utbildningsexpert 

•Beslut om varaktig vistelse utomlands och skolpliktens upphörande (2 st) Dnr: 2023-

00032 (-13,13, -14) Carina Legerius Enhetschef 2023-04-17- 

•Beslut om tilldelning av avtal avseende studie av språkutvecklandearbetssätt i förskolan i 

Nacka kommun, dnr 2023-00058, Carina Legerius, enhetschef, 2023-03-23 

Beslut om omsorg på obekväm tid, beviljade 6 st, dnr 2023-00006, (-13, -14, -16, -17, -18, -

19), Sara Countakis, samordnare 2023-03-01 – 2023-04-31 

•Tillsyn/insyn, 24 beslut, dnr 2023-00065, 2023-00011 (-96, -97, -98, -99, -100), 2023-

00013 (-111, -112, -113, -114), 2022-00156, 2023-00010 (-169,-170, -171, -172), 2023-
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00116, 2023-00117, 2023-00118, UBN 2022/2,Weronica Jahnfors, utbildningsexpert och 

Anette Kilander,utbildningsexpert, 2023-03-01 – 2023-04-30 

•Väsentlig förändring av verksamhet, 2 beslut, dnr 2023-00130, 2023-00131, Anette 

Kilander, utbildningsexpert, 2023-04-01 – 2023-04-31 

•Auktorisation förskola, dnr 2023-00047, Anette Kilander,utbildningsexpert, 2023-04-04 

•Avauktorisation förskola, dnr 2023–00029-4, Anette Kilander,utbildningsexpert, 2023-04-

04 

•Antagning till förskoleklass och grundskola bytesomgång maj 2023, dnr2023-147 Anna-

Carin Olsson, utbildningsexpert, 2023-05-11 
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§  32   

Övriga frågor  
 

Päivi Dahlin (NL) ställer frågan om Aleksander förskolan. Veronica Grimheden 

Myhrström, utbildnings- och arbetsmarknadsdirektör, kommenterar frågan.   

 


